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Na závěr přišlo poděkování paní učitelce a dě�čky pro ni podepsaly stvrzovací 
lis�nu. Pak už následovalo jen radostné focení, aby na tuto slavnostní příležitost 
měly navždy zachovanou vzpomínku.

Dana Augus�nová

Čtení je velký poklad. Je to umění, které nám otevírá spoustu možnos�, dovolí 
nakouknout do tajemných a pohádkových míst, provede nás báječnými 

dobrodružstvími, pus� nás do cizích myšlenek, dává člověku svobodu a poznání.

Slibuji, že budu každý den číst a opatrovat knihy jako nejvzácnější poklady. Budu 
je chránit před domácími zvířaty, nebudu na nich svačit, ani jim ohýbat rohy 
a listovat v nich špinavýma rukama. Půjčené knihy včas a v pořádku vrá�m. 

O dobrých knížkách řeknu svým kamarádům, aby si je také přečetli a měli z nich 
radost.

Akce se konala 17. června v knihovně základní školy. Po přivítání dě� a jejich 
rodičů paní učitelkou Mašterovou byla všem představena knihovna a její ak�vity. 
Potom nám školáci společně předvedli, co se během svého prvního školního roku 
naučili a společně přečetli čtenářský slib.

Proto jsme se rozhodli za komunitní výbor Vladislav a místní základní školu 
uspořádat pro naše prvňáčky oslavu jejich nové úžasné schopnos� – čtení – 
pasování na čtenáře. V předchozích letech se na tuto akci jezdilo do třebíčské 
knihovny, ale bylo by škoda nevyužít naší hezké školní knihovny a nepřipravit 
pasování zde.

Za tento výkon je pan starosta slavnostně pasoval na čtenáře. Každé z jedenác� 
dě� dostalo na památku pasovací glejt a krásnou knížku Kláry Smolíkové – 
Dubánek a tajný vzkaz. Ta byla vydána speciálně pro tuto příležitost, nelze ji nikde 
zakoupit. A my jsme si hned z knížky kousek přečetli!

Možná dětem ještě úplně nedochází, co vše s nově nabytou dovednos� získaly. 
Čtení je bude doprovázet a pomáhat po celý život. Nikdo jim ho nevezme, neztra� 
se a ani nerozbije, nezrezaví a ani se nevybije. Čtení je poklad. Přeji všem malým 
i velkým čtenářům, ať Vám knížky přináší radost, inspiraci, moudrost a potěšení. 
Stačí si jen vybrat!

PASOVÁNÍ PRVŇÁČKŮ NA ČTENÁŘE Foto: Jakub Mokrý
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ÚVODNÍ SLOVO
A máme tu podzim a s ním 3. číslo 

našeho zpravodaje. Shrneme v něm 
akcemi nabité léto, nesmí chybět 

veterinární okénko – tématem jsou množírny psů. V rubrice Šikovné vladislavské 
ruce se tentokrát zahřejeme u kovářské výhně.

A teď už kávičku nebo čaj, nožky nahoru a začtěte se do následujících řádků, 
ať víte, co se u nás děje!

Eva Lisá

V následujících dnech nás čekají volby. Některé pravidelné kandidátky budou 
chybět a naopak se objeví nové. Vzhledem k četným dotazům našich spoluobčanů 
jsme se rozhodli dát dohromady návod, jak volit. Stručně řečeno máte tři možnos�: 
1. Volíte celou kandidátku jedné strany 2. Zaškrtnete 15 jmen napříč všemi 
kandidátkami 3. Zvolíte jednu kandidátku a k tomu vyškrtáte některá jména 
z jiných kandidátek. Bližší informace se dočtete v tomto čísle. Věříme, že volební 
účast do zastupitelstva bude hojná – přijďte si vybrat, koho chcete v příš�m 
zastupitelstvu vidět.
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Úvodní slovo duchovního správce farnos�
edávno jsem četl rozhovor s patnác�letou dívkou. Mimo jiné v něm zaznělo, Nže jejím oblíbeným mo�em je citát: „Když � osud nadělí citróny, udělej 

z nich limonádu“. Bohužel autor výroku nebyl uveden, ale to zas tak nevadí, 
protože na jeho moudros� by to stejně nic nezměnilo.

duchovní správce farnos�
Jindřich Zdeněk Charouz,

Klíč k tomu všemu je ukryt v našem srdci. Sv. apoštol Pavel nás vybízí, abychom 
plakali s plačícími a radovali se s těmi, kdo se radují. I přes slzy se dá zahlédnout 
krása a zažít dobro, radost je něco jiného než bezuzdné veselí či zraňující 
výsměch. Objevujme krásu života – i kousek citrónu do něj může přinést tu 
správnou chuť nebo přispět k uzdravení. Je to dobrodružství – a k tomu nám všem 
přeji odvahu.

Výraz „osud“ v sobě skrývá čertovo kopýtko něčeho nezměnitelného, 
vymykajícího se našim vlastním ak�vitám a zodpovědnos� za to, co se stalo, či co 
se děje. Takový pohled bere chuť do života, který přináší všelicos, a nejsou to jen 
věci, událos�, okolnos� jednoznačně dobré a pozi�vní. Kolem nás (a někdy 
i v nás) je i dost boles�, smutku, zla. Něco je objek�vní, něco spíš „objek�vní“, 
něco působíme sami. Jak se říká, co se stalo, nemůže se odestát. Ale záleží na nás, 
jak s �m naložíme, jak se k tomu postavíme. Když máme citróny, nemusíme jen 
křivit ústa už při pomyšlení na jejich kyselost. Stačí přece pár kapek do sklenice 
s čistou vodou – a hned máme osvěžující nápoj. Další přísady, a máme z citátu 

zmiňovanou limonádu, polevu na cukroví nebo báječné limoncello. To záleží na 
našem rozhodnu�, šikovnos� a celkovém přístupu k životu. Jen musíme dávat 
pozor, aby se toto naše úsilí nezvrtlo v nezdravou dravost, sy�cí se na úkor 
druhých či živící se na jejich neštěs�.

Komunitní výbor Vladislav
VOLNĚ PŘÍSTUPNÝ NOHEJBALOVÝ ANTUKOVÝ KURT
Pro veřejnost a případně i žáky školy. Síť je natažená a míč je na kurtu 
v bedně. Na kurtu je po zvednu� sítě možné hrát i volejbal.

Nová elektronická úřední deska

Úřední deska je veřejně přístupná plocha, která je určená ke zveřejňování 
právních předpisů, rozhodnu� a jiných dokumentů městyse. Na budově 

městyse se proto objevila moderní venkovní elektronická úřední deska, která 
má dotykovou obrazovku a všem kdykoliv přístupná. Rada městyse schválila 
uzavření smlouvy o nájmu venkovní elektronické úřední desky na dobu 48 
měsíců za nájemné ve výši 9. 181 Kč/ měsíc + DPH. 

Pocitová mapa

Dle výsledků se občasné Vladislavi cí� dobře v okolí obce nebo ve svém bydliš�, 
naopak se jim nelíbí klihárna a skládka při výjezdu z obce směrem na Náměšť nad 
Oslavou. Parkovací místa jsou nedostatečná v centru obce, u hřbitova, u zdravotní-
ho střediska a bytovek. U zajištění bezpečnos� jasně vyhrála silnice I/23, a dále 
most u pily a Balaton. Modernizovat a vylepšit by podle občanů zasloužila škola, 
školka a sokolovna. Pokud jste neměli možnost se zúčastnit, nezoufejte, mapa 
bude určitě k dispozici i na dalších akcích.  Jana Suchánková

V rámci Rodinného dne pro zdraví jsme si připravili pro naše občany tzv. 
pocitovou mapu – „Jak se cí�te ve Vladislavi“. Pomocí barevných špendlíků 

se občané vyjadřovali k tomu, kde se cí� dobře, a naopak kde je potřeba zvýšit 
bezpečnost atd.
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Člověče nezlob se

V sobotu 25. června se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnil první ročník 
turnaje v živém Člověče, nezlob se! Neobvyklého klání se zúčastnily 

celkem 4 pě�členné týmy. Pravidla byla totožná s klasickou stolní verzí této 
společenské hry. Jediný rozdíl spočíval v tom, že namísto dřevěných figurek se 
na hrací plochu postavili sami soutěžící. Každý tým měl svého kapitána, který 
házel kostkou a byl zodpovědný za pohyb figurek (soutěžících) na ploše. Vítězem 
turnaje se stalo družstvo s názvem Stošedesátníci, druhé se umís�ly Žabky, tře� 
Řasokoule a na posledním místě skončili Šmoulové. Sestavení týmů nebylo nijak 
omezeno pohlavím ani věkem. Nejmladší soutěžící bylo pouhých 5 let, té 
nejstarší naopak úctyhodných 81. Jsme rádi, že se nám tak podařilo propojit 

soutěžící různých generací. Jelikož se jednalo o pilotní ročník, účast byla 
poněkud komornější, než bývá zvykem na jiných akcích. Chceme proto 
poděkovat všem zúčastněným: ať už soutěžícím, kteří zde dokázali vytvořit 
jedinečnou atmosféru plnou emocí a nečekaných zvratů, tak i všem přihlížejí-
cím. Velké díky patří také všem dárcům a dobrovolníkům, zejména městysi 
Vladislav, DJ Ludwovi za skvělou moderaci a Mar�nu Otrubovi za zhotovení 
medailí. Už teď se moc těšíme, co s sebou přinese druhý ročník, a doufáme, že 
se z turnaje časem stane další tradiční akce ve Vladislavi.

Petr Hroščaník

Vandrobraní 2022

Letošní Vandrobraní je za námi. Už po osmé do Vladislavi zamířili příznivci  
 folkové a spřízněné muziky, aby si o horkém srpnovém víkendu užili hudební 

menu, které bylo i letos velmi bohaté. Pomyslnou třešničkou na dortu byli 
bezesporu Jaroslav Samson Lenk, Nezmaři nebo Tomáš Kočko & Orchestr, jehož 
vystoupení celý fes�val uzavíralo. Během víkendu se ovšem na venkovním pódiu 
místní sokolovny vystřídalo celkem třináct skupin a písničkářů, takže hudební 
polévka byla bohatá, silná a rozmanitá; snažili jsme se, aby bylo všeho tak akorát. 
Vandrobraní ale není jen o muzice, ale i o setkávání přátel a společně stráveném 
čase muzikantů, návštěvníků i pořadatelů ze spolku Sakum Prdum. Letos fes�val 
oboha�ly dvě výstavy, a to olejomalby Hedviky Kuželové a fotografie "Střípky 

z Peru" Kamily Řezáčové. Sobotní program byl opět doprovázen výtvarným 
koutkem a soutěžemi pro dě�. Velmi nás těší, že poměrně dost místních obyvatel 
si fes�val oblíbilo a nenechají si jej ujít, dá se říct, že je jich rok od roku víc. Ostatně 
pořadatelský tým si bez vladislavských opor lze také těžko představit. Stejně tak si 
zaslouží říct, že by se Vandrobraní v žádném případě neobešlo bez podpory 
městyse Vladislav, místních podnikatelů a firem, kterým patří náš veliký dík. 
Uspořádat akci tohoto rozsahu není snadné, a to obzvláště v těchto mnohdy 
mrzutých časech, ale člověk by si měl život dělat hezčí a barevnější a o to se rok co 
rok na Vandrobraní snažíme i my. Snad se nám to letos aspoň trochu podařilo.

Text: Jaroslav Řezáč | Foto: FotoFranta

ZÁKLADNÍ ŠKOLA VLADISLAV ZVE VŠECHNY ZÁJEMCE NA VÝ TVARNÉ DÍLNY
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KROUŽEK KERAMIKY PRO DĚTI Z MATEŘSKÉ ŠKOLY A RODIČE
Jednou měsíčně se bude konat keramika pod vedením lektorky z DDM Třebíč. Dě� si procvičí jemnou motoriku, 

fantazii a představivost. Osvojí si různé techniky tvoření s keramickou hlínou.                
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Ze zápisů zasedání zastupitelstva Vladislav 
DNE 22. ČERVNA 2022 ZASTUPITELSTVO MĚSTYSE:
ź projednalo a následně schválilo zprávu o přezkoumání hospodaření městyse 

Vladislav za rok 2021 bez výhrad.

DNE 11. SRPNA  2022 ZASTUPITELSTVO MĚSTYSE:

ź projednalo nabídku pana P. Z. a pana T. H. na odprodej pozemků p. č. 1215/2, 
1224, 1226, 1228, 1229, 1230, 1233, 1234, 1235, 1236/1, 1237, 1239, 1240, 
1241 o celkové výměře 60.406 m² v katastrálním území Hostákov. 
Zastupitelstvo městyse se usneslo na odkoupení pozemků za kupní cenu 10 
Kč/m² .

ź projednalo a následně schválilo návrh smlouvy o budoucí darovací smlouvě 
uzavřenou mezi Ředitelstvím silnic a dálnic ČR, s. p. o., jako budoucím dárcem 
a městysem Vladislav, jako budoucím obdarovaným. Předmětem převodu 
vlastnického práva podle této smlouvy je úsek silnice I/23, který v souvislos� 
se silniční stavbou „I/23 Vladislav, obchvat“ bude vyřazen ze stávající silniční 
sítě silnic I. třídy, a poté zařazen do kategorie místní komunikace, příp. 
účelová komunikace. Začátek převáděného úseku je v km 103,668 
provozního staničení I/23 k 1. 7. 2021 a konec v km 104,554 provozního 
staničení I/23 k 1. 7. 2021 v křižovatce se silnicí III/39018 (uzlový bod 
2342A026). Délka úseku je 0,886 km (úsek od železničního přejezdu 
u starého vlakového nádraží po odbočku na Hostákov).

ź projednalo návrh dokumentu Pravidla pro vydávání obecního zpravodaje 

a následně se usneslo na přije� těchto pravidel.

ź projednalo návrh dokumentu Pravidla pro přidělování bytů ve vlastnictví 
městyse a následně se usneslo na přije� těchto pravidel. Zároveň ukládá 
místostarostovi zajis�t výpočet výše nájemného v rekonstruovaném bytě 
v budově č. p. 198 ve Vladislavi (budova pošty a Cukrárny městečko).

ź projednalo a následně schválilo závěrečný účet městyse Vladislav za rok 
2021.

ź projednalo a následně schválilo účetní závěrku městyse Vladislav za rok 2021

ź  projednalo návrh na poskytnu� finanční podpory na pořízení zařízení 
ordinace nového obvodního lékaře MUDr. Petra Kotačky a usneslo se na 
poskytnu� finanční podpory ve výši 750.000 Kč za podmínek stanovených ve 
smlouvě o poskytnu� finanční podpory. Nový prak�cký lékař začne 
provozovat ordinaci v budově zdravotního střediska ve Vladislavi 
v plánovaném termínu od 1. 9. 2022.

ź na základě došlých cenových nabídek schvaluje, za účelem výstavby garáže, 
prodej čás� pozemku p. č. 467/1 v katastrálním území Vladislav, nově 
označeného jako p. č. 467/26 o výměře 28 m² paní Z. L. jako zájemci, který 
nabídl nejvyšší cenu, která činí 37.828 Kč.

ź  projednalo prodej pozemků paní I. R., panu F. R., A. R., a paní N. K., kdy 
předmětem převodu je část pozemku p. č. 503 lesní pozemek v k. ú. Vladislav 
označená v geometrickém plánu č. 744-2/2022 písmenem „a“ o výměře 
39 m², a část pozemku p. č. 506/1 lesní pozemek v k. ú. Vladislav označená 
v geometrickém plánu č. 744-2/2022 písmenem “b“ o výměře 324 m², a to za 
cenu 60 Kč/m². Shora uvedené pozemky kupující dlouhodobě užívají jako 
dvorek za jejich rodinným domem, část pozemků je zastavěna drobnými 
stavbami. Tyto pozemky nejsou veřejně nepřístupné a pro obec nepotřebné.

ź  na svém zasedání konaném dne 22. 6. 2022 stanovilo v souladu s ust. § 67 
a § 68 zák. č. 128/2000 Sb. o obcích, v platném znění, že ve dnech 23. a 24. září 
2022 bude do výše uvedeného zastupitelstva voleno celkem 15 členů 
zastupitelstva pro volební období 2022–2026.

ź projednalo žádost obchodní společnos� PecanKlinik, s. r. o., zastoupené 
jednatelem MUDr. Petrem Kotačkou, o poskytnu� dotace za účelem zřízení 
lékařské ordinace pro dospělé a chirurgické ambulance v budově č. p. 142 ve 
Vladislavi, a následně schválilo poskytnu� dotace ve výši 750.000 Kč.

Třešničkou na pomyslném dortu byla kožní lékařka, která zájemcům 
zkontrolovala znamínka. Čekání na vyšetření zpříjemnila Jana Suchanková se 
svým krea�vním koutkem a výrobou náramků. Dana Augus�nová a její 
pomocníci Stázka a Marek pro změnu vyráběli odlitky sádrových zubů, které si 
pak dě� mohly odnést domů. Kdo prošel všemi stanoviš�, dostal za odměnu 
malou pozornost. Mlsné jazýčky jistě potěšil také pestrý raut zdravého mlsání.

Začátek září je spojen nejen s nástupem dě� do školních lavic, ale, s klesající 
venkovní teplotou, u mnohých z nás také s „nudlí u nosu". Proto se 

komunitní výbor rozhodl s podporou našich sportovců zorganizovat sportovně 
zdravotní odpoledne. Program byl nabitý. Zájemci si mohli vyzkoušet chůzi na 
chůdách – pro některé návrat do dětských let, jiní to zkoušeli poprvé... Pro 

milovníky adrenalinu bylo připraveno stanoviště se střelbou na terč a dřevěné 
špalíky. Po protažení na překážkové dráze bylo k dispozici relaxační stanoviště 
s jógou.

Závěrem bychom rádi poděkovali členům komunitnímu výboru a sportov-
cům, kteří se na zorganizování akce podíleli. Velké díky také patří jogínovi Josefu 
Džubákovi, dentální hygienistce Zuzaně Dvořákové, zdravotní sestřičce Petře 
Mikoláš, a v neposlední řadě také MUDr. Blance Molínové. Ti všichni obětovali 
svůj volný čas a strávili s námi sobotní odpoledne na kluziš�.

Eva Lisá

U stánků se zdravotní tema�kou měřila tlak usměvavá sestřička, na dalším 
stanoviš� radila dentální hygienistka, jak si zachovat krásný úsměv. Jak kouzlit 
s bylinkami radila naše „bába kořenářka“ Iva Ryglová.

Foto: Jakub Mokrý

Rodinný den pro zdraví

Malý festival loutky

Ve čtvrtek 1. 9. 2022 se  v sokolovně ve Vladislavi uskutečnilo loutkové představení nejen pro dě�. Toto vystoupení se již tradičně koná na začátku září v rámci 
Malého fes�valu loutky, který pořádá Městské kulturní středisko v Moravském Krumlově, a to již 16. ročník. Tentokrát k nám zavítalo divadelní uskupení Koník 

s představením Jak Mar�n s Bárou vypluli na moře. Jak malí, tak velcí diváci byli ak�vně zapojeni do děje a všichni si to náramně užili. Již nyní se těšíme, kdo k nám 
zavítá v příš�m roce.        Jan Havlena



5

Ze zápisů zasedání rady městyse Vladislav 
DNE 25. KVĚTNA  2022 RADA MĚSTYSE:

ź projednala a následně schválila směrnici č. 1/2022 o stravování pracovníků na 
HPP, VPP a uvolněným členům zastupitelstva městyse Vladislav.

ź projednala a následně schválila uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene 
Lesy České republiky, s. p., v z. Ing. Fran�škem Holenkou jako ob�ženým 
a městysem Vladislav. Předmětem zřízení VB je zřízení a provozování výústního 
objektu, údržby a oprav výústního objektu, přístupu za účelem údržby a oprav 
výústního objektu, za�žený pozemek p. č. 1593/2. VB se zřizuje v rámci 
realizované stavby Vladislav – rekonstrukce vodní nádrže. Úplata 10.000 Kč.

ź projednala a následně schválila uzavření nájemní smlouvy mezi městysem 
Vladislav jako nájemcem a panem J .D., jako pronajímatelem. Předmětem 
nájemní smlouvy jsou nebytové prostory v domě č. p. 4 ve Střížově za účelem 
zajištění prostor pro konání voleb do zastupitelstev obcí, které se budou konat 
ve dnech 23. 9. v době do 14:00 do 22:00 hodin, a 24.10. 2022 v době od 8:00 
do 14:00 hodin. Cena nájmu byla smluvními stranami sjednána ve výši 6.000 
Kč.

ź  projednala žádost p. Z. L. a paní Z. L., obě Vladislav č. p. 151, o odkoupení čás� 
pozemku p. č. 495/1 v k. ú. Vladislav, využívaného jako předzahrádka, 
a příjezdové a přístupové cesty k rodinnému domu č. p. 151, st. p. č. 154. Rada 
se usnesla na výzvě k doplnění žádos� o geometrický plán pro oddělení 
požadovaného pozemku. Následně bude vyvěšen záměr podle ust. 39 zák. č. 
128/2000 Sb., a žádost bude postoupena k projednání zastupitelstvu městyse.

ź bere na vědomí Úpravu cen za svoz odpadu – promítnu� nárůstu cen PHM 
a energií. S účinnos� od 1. července 2022 – svoz směsného komunálního 
odpadu (nádobový svoz) + 5 %, svoz plastů (nádobový svoz) + 5 %, dopravní 
služby (kontejnerová doprava, svoz nebezpečného odpadu + 2 Kč/km. 
Dodavatel AVE CZ odpadové hospodářství, s. r. o..

ź projednala a následně schválila dodatek č. 1 Rámcové smlouvy o spolupráci při 
poskytování bezpečnostních služeb ze dne 3. 3. 2021, uzavřenou mezi 
městysem Vladislav a Miroslav Brzák, Bezpečnost Horácka. V rámci dodatku 
k Rámcové smlouvě se upravuje odst. 2.1. Poskytovatel a objednatel se 
společně dohodli na pravidelné činnos� – dozor na přechodu pro chodce v 
období školního roku, tj. září– červen, s účinnos� od 1. 9. 2022 se stanovuje 
cena služby na 8.400 Kč/měsíčně.

ź  GAST-PRO, cena vč. 21 % DPH – 1.031.154 Kč

ź projednala žádost TJ Vladislav, v z. panem M. Otrubou, o poskytnu� finančního 
daru ve výši 1.500 Kč na pořádání akce Čarodějnice – dětské hry, která se 
uskutečnila dne 30. 4. 2022 ve Vladislavi, a následně schválila uzavření 
darovací smlouvy na poskytnu� finančních prostředků ve výši 1.500 Kč.

ź projednala cenové nabídky na dodání vybavení školní kuchyně sestávající 
zejména z elektrického konvektomatu a mul�funkční pánve, dopravy 
a instalace:

ź projednala žádost Římskokatolické farnos� Vladislav o poskytnu� finančního 
daru na úhradu nákladů spojených s výrobou a instalací nových lavic do 
střížovského kostela. Rada městyse se usnesla na poskytnu� finančního daru 
ve výši 20.000 Kč. Zároveň bere na vědomí písemné poděkování pana faráře Dr. 
Zdeňka Charouze za finanční podporu ve výši 95.000 Kč, kterou 
Římskokatolická farnost Vladislav zároveň vrací na účet obce z důvodu 
nepřiznání dotace na opravu vladislavského kostela ze strany ministerstva 
kultury.

DNE 22. ČERVEN 2022 RADA MĚSTYSE:

ź TeS, spol. s r. o., cena vč. 21 % DPH – 873.347 Kč, zdarma potom nabízí 
chladničku MRFvc 5501, objem 544 l v ceně 22.490 Kč a příjmovou 
kontrolní váhu v ceně 8.200 Kč. V celkové ceně je započítána sleva ve 
výši 42.350 Kč a dodatečná sleva na dodávku gastrozařízení ve výši 
12.100 Kč

ź projednala žádost pana Jana Kočky, o pronájem pozemku p. č. 104/1 
v katastrálním území Vladislav za účelem umístění a provozování pouťových 
atrakcí v době od 6. 6. 2022 do 12. 6. 2022 a v době od 29. 5. 2023 do 4. 6. 2023, 
tj. v době konání tradiční pou� ve Vladislavi. Vzájemně dohodnutá výše 
nájemného činí 5.000 Kč za každé období. Rada městyse se usnesla na uzavření 
nájemní smlouvy.

ź projednala žádost TJ Vladislav, v z. panem M. Otrubou, o poskytnu� finančního 
daru ve výši 1.500 Kč na pořádání akce Fotbalový turnaj mladších přípravek, 
která se uskuteční dne 11. 6. 2022 ve Vladislavi, a následně schválila uzavření 
darovací smlouvy na poskytnu� finančních prostředků ve výši 1.500 Kč.

DNE 8. ČERVNA 2022 RADA MĚSTYSE:

ź projednala žádost Základní a mateřské školy Vladislav o povolení výjimky podle 
§ 23 odst. 4 zákona 561/2004 Sb., z nejnižšího počtu žáků základní školy pro 
školní rok 2022/2023. V souvislos� s organizační změnou na 1. stupni základní 
školy je pravděpodobné, že průměrný počet žáků na jednu třídu nebude 
dosahovat nejnižšího počtu daného vyhláškou o základním vzdělávání. 

Z tohoto důvodu je zapotřebí udělit výjimku. Rada městyse souhlas s udělením 
výjimky projednala a následně schválila .

ź THERMOTECHNIKA BOHEMIA, s. r. o., cena vč. 21 % DPH – 978.258 Kč

ź projednala žádost manželů J. F. a J. F. o pronájem čás� pozemku p. č. 631/1 
o výměře 84 m² v katastrálním území Hostákov nacházející se za zahradou p. č. 
630/8 ve vlastnictví žadatelů, a pronájem čás� pozemku p. č. 630/1 o výměře 
21 m² za stavbou garáže ve vlastnictví žadatelů. Z žádos� o pronájem pozemků 
sice nevyplývá důvod pronájmu, ale na základě osobního jednání bylo zjištěno, 
že na těchto pozemcích by žadatelé měli uskladněno palivové dříví. Rada 
městyse žádost projednala a usnesla se na výši nájemného 10 Kč/m² /rok za 
účelem uskladnění dřeva a 1 Kč/m² /rok za účelem zřízení zahrádky, v obou 
případech však minimálně 100 Kč/rok.

ź Jako ekonomicky nejvýhodnější nabídka byla vyhodnocena cenová nabídka od 
firmy TeS, spol. s r. o., Rada se usnesla na uzavření smlouvy o dílo s touto 
firmou.

ź projednala a následně schválila uzavření smlouvy o nájmu s následným 
odkupem uzavřenou mezi společnos� Galileo Corpora�on, s. r. o., v z. 
jednatelem panem D. Procházkou. Předmětem nájmu je venkovní 
elektronická úřední deska. Nájem se sjednává na dobu 48 měsíců za nájemné 
ve výši 9.181 Kč/měsíčně + DPH. Po skončení nájmu se pronajímatel zavazuje 
odprodat pronajímateli EUD za cenu 1.000 Kč. Rada městyse dále schvaluje 
uzavření servisní smlouvy, jejíž obsahem je bezplatný běžný servis HW a SW, 
profylaxe HW, maintenance SW a vzdálený přístup. Servisní smlouva se uzavírá 
na dobu neurčitou.

ź projednala a následně schválila uzavření darovací smlouvy mezi městysem 
Vladislav a ČEZ ENERGOSERVIS, spol. s r. o., o poskytnu� finančního daru ve 
výši 4.000 Kč pro účely kry� nákladů spojených se zajištěním kulturních akcí 
a vybavením požární technikou.

ź projednala a následně schválila poskytnu� finančního daru ve výši 4.000 Kč 
Sboru dobrovolných hasičů Střížov, v z. starostou panem J. Pulkrábkem.

ź projednala žádost p. B. D. o odkoupení čás� pozemku p. č. 1004/2 
v katastrálním území Vladislav za účelem pastvy koně a ovcí. Z žádos� vyplývá, 
že o tomto záměru bylo kladně jednáno se spolkem Chaloupky při ZO ČSOP 
Kněžice, v z. panem Ing. V. Křivanem, který pozemek v současné době užívá. 
Rozhodnu� ve věci se odkládá.

DNE 29. ČERVEN 2022 RADA MĚSTYSE:
ź bere na vědomí rozhodnu� Krajského úřadu kraje Vysočina, č. j. KUJI 

96012/2021 o poskytnu� finančního příspěvku ve výši 862.461 Kč na zmírnění 
dopadů kůrovcové kalamity v nestátních lesích za rok 2020.

ź projednala a následně schválila uzavření smlouvy o spolupráci uzavřenou mezi 
HORÁCKO – ekologický mikroregion, v z. paní H. Žákovou, předsedkyní 
sdružení, a paní ing. L. Jelínkovou, místopředsedkyní sdružení, a městysem 
Vladislav. Předmětem smlouvy je poskytnu� příspěvku z Nadace ČEZ ve výši 
108.000 Kč na webové stránky.

ź projednala žádost TJ Vladislav, v z. panem M. Otrubou, o poskytnu� finančního 
daru ve výši 1.500 Kč na pořádání akce Živé Člověče, nezlob se! dne 25. 6. 2022 
ve Vladislavi a následně schválila uzavření darovací smlouvy na poskytnu� 
finančních prostředků ve výši 1.500 Kč

AKTUÁLNÍ INFORMACE OD NÁS
PŘÍMO VE VAŠEM TELEFONU
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Množírna zvířat = snadný výdělek s co nejnižšími náklady

jsem štěně křížence (údajně zlatý retrívr) a ráda bych se s Vámi podělila o svůj 

dosavadní životní příběh. Jsou mi cca 3 měsíce a měsíc života jsem strávila na 

veterině. Řeknu Vám, nebyl to žádný med. Jméno jsem za�m nedostala, protože 

hned ten den, co si mě dovezli, mi začaly velké zdravotní ob�že. Místo toho, abych 

se zabydlovala ve své nové smečce, jela jsem do nemocnice. Bylo mi opravdu na 

nic, krvavý průjem, urputné zvracení, bolest břicha a horečka… Bylo Velikonoční 

pondělí a doktorka na pohotovos� říkala něco o parvoviróze. Vůbec jsem netušila, 

že následující týdny budu bojovat o život.
Zavedla mi do nohy nějakou divnou hadičku, udělala spoustu vyšetření a pak 

řekla, že tam musím zůstat, sama na infekčním hospitu. Měla jsem maximálně 

50% šanci, že tenhle boj zvládnu. Prý sepse, paraly�cký ileus, dehydratace, tyhle 

slovíčka zazněla při podepisování reversu o hospitalizaci a informovanos�, v jak 

kri�ckém stavu jsem. Bylo mi fakt zle, sotva jsem stála na nohách, takže to, že jsem 

byla měsíc zavřená v izolaci, bylo vlastně druhořadé. Dávali mi spoustu léků, dnem 

i nocí kapali do té hadičky něco jako vodu. Nebyla jsem schopná pít, vše jsem ihned 

zvracela, krvavý průjem nešel zastavit, a navíc jsem měla ve střevech velké 

množství parazitů. Tak asi proto pořád ty hadičky. Ti, od kterých jsem přijela, už 

telefon nezvedali a nejevili o můj osud žádný zájem. Po 14 dnech hospitalizace mi 

začaly otékat nohy, břicho… Říkali, že mám nízkou bílkovinu, sama jsem celou dobu 

nepozřela ani sousto, jen jsem nuceně spolykala, co do mě při krmení dostali. Stav 

se horšil, horšily se i ledviny, prý tu bílkovinu ztrácím průjmem, ale i močí. Protože 

ale moje smečka chtěla bojovat dál o můj život, zavedla mi doktorka sondu do 

nosu a přes tu mě další týden krmili. Fakt to nebylo nic extra, ale řeknu Vám, 

konečně jsem měla větší sílu a postupně se mi i ledviny začaly zlepšovat.

Je to chov zvířat, který absolutně nerespektuje základní potřeby psů nebo 

koček. Činnost množitelů je samozřejmě bezprostředně podmíněna 

poptávkou veřejnos�, proto prosím, pokud zvažujete koupi čtyřnohého člena 

rodiny, pozorně čtěte.  Mezi nejčastěji obchodovaná zvířata patří tzv. módní 

plemena psů, těmi jsou v poslední době například miniaturní (čivava, yorkšír) 

a brachycefalická (mops, francouzský buldoček) plemena. Výjimkou však 

nejsou také například zlatý a labradorský retrívr.
Chov zvířat obvykle probíhá v prostorách starých hospodářských stavení 

a sklepů, kde žijí zvířata na velmi omezeném prostoru, bez přístupu dostatku 

denního světla a čerstvého vzduchu.
V kotcích jsou psi ubytování obvykle po více jedincích a žijí doslova ve 

vlastních výkalech. Feny se připouš� při každé probíhající říji (tzn. až dvakrát 

ročně). Kry� probíhá zcela neřízeně, bez zpětné kontroly zdraví či povahy. Kříží 

se i úzce příbuzní jedinci. V důsledku toho všeho bývají štěňata těžce nemocná, 

trpí vrozenými vývojovými vadami, ale také kvůli nevyhovujícím zoohygienic-

kým podmínkám je zde vysoká prevalence infekčních nemocí a parazitů (viz 

názorný případ z naší ordinace pacienta s parvovirózou). Zcela běžně se štěňata 

odbírají ve věku nižším než 50 dnů.
 Mláďata mají velmi často vystavené nepravé vakcinační průkazy 

(falešné razítko vet. lékaře + falešná nálepka s šarží vakcíny).
Jaká by byla možná prevence tohoto nekalého obchodu s živými tvory? 

Bohužel nedostatečná legisla�va není jen u nás v ČR, nicméně Češi se jeví jako 

země s největším množstvím množíren v celé EU. Dokonce ani povinné 

označování zvířat mikročipem nevedlo k redukci těchto zařízení a bude nutná 

konkre�zace toho, co je zakázáno přímo v Zákoně na ochranu zvířat pro� týrání 

246/1992 Sb. Nejcílenější by však byla změna legisla�vy, která by pla�la pro 

všechny členské státy EU.

Lidi prosím Vás, nemocná jsem přijela už odtamtud, z množírny. Tuhle zákeřnou 

nemoc chytli všechny moje ségry a bráchové, bohužel dle informací, co má moje 

nová smečka, všichni umřeli.

MVDr. Veronika Venhodová

Ti lidi, co nechali moji mámu a spoustu dalších fen nakrýt, vůbec neočkovali, 

neřešili zdravotní stav a jen množili. Chtěli na nás vydělat, na miminech, která 

přijedou už nemocná do nových domovů. Očkovací průkaz, čip, zoohygiena 

a zdraví zvířat jim nic neříká.

ź Viděli matku i s celým vrhem (minimálně dvakrát)
ź Reference na chovatele

Prosím, nepodporujte tenhle černý obchod a trestné činy na živých tvorech 

a nekupujte zvířata bez toho, aniž byste měli:

ź Bylo štěně řádně vakcinované dle věku a ošetřeno pro� parazitům

Děkuji svým novým páníčkům, že mi dali šanci na život, protože měsíční 

intenzivní péče na klinice stála nemalé peníze.
Vaše 10000xxx. štěně z množírny

ź Bylo označeno mikročipem

PŘÍPAD Z NAŠÍ PRAXE POHLEDEM HOSPITALIZOVANÉHO 
ŠTĚNĚTE:

Ahoj lidi,

Otevření nové ordinace prak�ckého lékaře pro dospělé

MUDr. Kotačka bude ordinovat od 1. listopadu 2022, a to v původním 
zdravotním středisku na Smrcké ulici č. p. 142 v přízemí budovy. Kromě dopoled-
ních hodin bude dvakrát v týdnu ordinovat i odpoledne, ordinační hodiny budou 
upřesněny během podzimu na webových stránkách městyse. Kdo bude mít zájem, 
může se u pana doktora zaregistrovat. Registrace spočívá pouze v osobní návštěvě 
ordinace, musíte u sebe mít kar�čku své zdravotní pojišťovny a vyplnit �štěný 
registrační lístek.

Z důvodu neplánovaného prodloužení registrace nového obvodu (zdravotnic-
kého zařízení) se ordinace nového prak�ckého lékaře otevře s lehkým 

zpožděním.
V praxi to tedy znamená, že si můžete lékaře nebo nemocnici vybrat zcela 

svobodně, už neexistují žádné povinně spádové oblas� jako dříve. Zdravotnické 
zařízení se ale musí nacházet na území ČR, nikoli v zahraničí. Dále musí mít 
smlouvu s vaší zdravotní pojišťovnou.

Registrujícího prak�ckého lékaře můžete změnit po třech měsících od předchozí 
registrace. Pojištěnec má obecně (bez časové limitace) právo na výběr poskytova-
tele zdravotních služeb na území České republiky, který je ve smluvním vztahu 

k jeho zdravotní pojišťovně, a na výběr zdravotnického zařízení.

Panu doktoru Kotačkovi byla městysem udělena dotace na vybavení nové 
ordinace, a to ve výši 750.000 Kč. Městys Vladislav před zprostředkováním této 
dotace oslovil i okolní spádové vesnice, zda jsou ochotny přispět ze svých rozpočtů 
na zařízení této ordinace, protože i jejich občané budou moci využívat služby pana 
doktora. Většina z oslovených obcí se připojila a dotaci poskytla.

V budově zdravotního střediska se v blízké době otevře také op�ka, v jednání je 
i znovuotevření lékárny či alespoň výdejny léků.

Milada Havelková
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Nohejbal ve Vladislavi má za sebou již 15. ročník

Děkujeme všem našim sponzorům, podporovatelům a dobrovolníkům a připomínáme, že už nyní je možné se buď na emailu ludakarasek@�scali.cz, nebo 
telefonu 737 260 858 přihlašovat na příš�, již 16. ročník turnaje.

Pro účastníky i přihlížející veřejnost byl připraven bohatý výběr občerstvení, od točeného piva a limonády až po tradiční turnajové grilované steaky. Zhruba 
kolem páté hodiny odpoledne byl znám vítěz letošního ročníku, který si domů odvezl hlavní cenu –  sud piva, a samozřejmě putovní pohár turnaje. Jak bývá na 
našich akcích zvykem, i tým, který skončil na posledním místě, neodešel s prázdnou a dostal cenu útěchy. Kapacita turnaje byla, jako každým rokem, již zhruba měsíc 
před termínem konání zcela vyčerpána. Celkem se tedy soutěžního klání zúčastnilo 18 tříčlenných týmů amatérských, neregistrovaných hráčů z různých krajů naší 
země. Moc si vážíme toho, že je náš turnaj známý nejen v místě jeho pořádání, ale také napříč celou Českou republikou díky komunitě nohejbalistů. Chceme �mto 
poděkovat všem místním i přespolním hráčům a přihlížejícím divákům, že opět dokázali vytvořit jedinečnou atmosféru. 

V sobotu 15. července se ve Vladislavi na kluziš� uskutečnil již 15. ročník nohejbalového turnaje O Zlatý traktor. Po prezenci hráčů byl turnaj okolo 10. hodiny 
dopolední zahájen slavnostním nástupem všech hráčů, krátkým přivítáním a rozlosováním skupin. Startovné činilo 130 Kč na hráče a zahrnovalo drobné 

občerstvení. 

V červenci se naše odchovankyně Zuzana Otrubová zúčastnila akademického mistrovství světa ve futsale v portugalské Braze. Ve skupinové fázi se Češky utkaly 
s Portugalskem a Libanonem, bohužel však do vyřazovací fáze nepostoupily. Zuzka v současné době studuje Masarykovu univerzitu v Brně a zároveň hraje 

fotbal ve 2. ženské lize za SK Líšeň. V nedávno skončeném ročníku 2021/2022 se vítězem 2. fotbalové ligy stalo mužstvo FC Zbrojovka Brno, a �m pádem si zajis�lo 
účast v následujícím prvoligovém ročníku. Barvy Zbrojovky hájí také náš odchovanec Jiří Texl, který dříve odehrál několik sezon v první lize  za týmy Olomouce 
a Opavy. Jirka před probíhající sezonou 2022/2023 měl ligovou bilanci 91 zápasů a 6 branek. Oběma hráčům přejeme do dalších let pevné zdraví a mnoho úspěchů 
v jejich fotbalové kariéře.                  Aleš Martének

Naši odchovanci 

Text a foto: Petr Hroščaník

Vítězné družstvo Vysočina Cupu si odneslo soudek piva

Michaela Vyletělová

Druhý ročník nohejbalového turnaje Vysočina Cup, který se konal dne 13. 8. 
2022 na kluziš�, se opět vydařil, pochvalovali si pořadatelé a sponzoři 

akce, paní Michaela Vyletělová a pan Karel Číhal. Tentokrát se ho zúčastnilo 
7 týmů, celkem tedy 20 hráčů. I přes nižší účast opro� minulému ročníku turnaj 
neztra�l na atrak�vitě a borci i dvě dámy podali nejlepší výkony, což mohou 
potvrdit všichni přihlížející, za jejichž podporu jim děkujeme. Vítězné družstvo 
Alpeka si odneslo jako hlavní výhru soudek piva a salám Vysočina, které do 
soutěže věnovali majitelé Hospůdky u hřiště, kteří se také postarali o občerstve-
ní nejen soutěžících, ale i fanoušků. O výhru však ani tolik nešlo, cílem bylo se 
pobavit, rozhýbat tělo, dobře se najíst a napít, a to všichni splnili na výbornou. 
Všem zúčastněným, obsluze i šé�uchaři děkují pořadatelé za bezva akci a už se 
těšíme na příš� ročník.

Jiří TexlZuzana Otrubová
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Kouzelné odpoledne s Harry Po�erem

Akce se zúčastnilo asi 70 dě� v doprovodu svých rodičů. Jako vždy bylo na 
začátek připraveno několik tema�ckých workshopů. Děvčata a chlapci si tak 
mohli vyrobit svoji vlastní kouzelnickou hůlku, namalovat kámen mudrců, 
namíchat jeden z kouzelných lektvarů či si nazdobit a vychutnat medový 
perníček mo�vy postav bradavické školy čar a kouzel. Dále mohli objevovat 

nástrahy zapovězeného lesa, nebo zkusit projít nástupištěm 9 a ¾, u kterého 
nechyběl ani foto koutek. Dě� se tu mohly za drobný poplatek vyfo�t společně 
se svými kamarády, rodiči či naším Hagridem, který se těšil velké oblibě. 
Následně byla pro dě� připravena řada soutěží, tombola, nebo vyhlášení 
nejlepší masky, jak v dětské, tak dospělé kategorii. Celou akcí provázel jako vždy 
DJ Ludwa. Děkujeme všem návštěvníkům, podporovatelům a dobrovolníkům za 
vytvoření této krásné akce. Letos se na kluziš� potkáme ještě jednou, a to 
29. října na Halloween party!    

V sobotu 27. srpna se na kluziš� ve Vladislavi uskutečnila akce „Kouzelné 
odpoledne s Harry Po�erem“, kterou jsme se rozloučili s letošními 

prázdninami. Na své si tu přišli jak zapálení fanoušci této filmové série, tak 
všichni, kdo se přišli pobavit a užít si bezstarostnou atmosféru posledních 
prázdninových dní. 

Petr Hroščaník

Vladislav se brzy dočká op�ckého studia
Vážení čtenáři,

Jádro naší nabídky tedy tvoří tři základní produktové linie: brýlové čočky, 
obroučky a kontaktní čočky. Zde jsme schopni doporučit nejen exkluzivní 
produkty, ale i řešení s op�málním poměrem cena/výkon. Jsem přesvědčena, 
že dokážeme pomoci každému, kdo nám svěří svou důvěru.

Leona Matoušková

ź Všechny druhy brýlových čoček, ať už se jedná o klasické dioptrické čočky, 
čočky op�malizované pro řidiče, bifokální anebo mul�fokální čočky;

Ať už si k nám cestu najdete či ne, chtěla bych vám všem z celého srdce 
poděkovat za vlídné přije� ve Vladislavi, které pro nás hodně znamená. Musím 
také poděkovat radě městyse i panu starostovi za podporu mého záměru. Velký 
dík také patří Jaroslavu Matouškovi, mému manželovi, který stojí pevně po 
mém boku a bez jehož pomoci a podpory bych to nemohla dokázat.

Vážení čtenáři, těšíme se na vaši návštěvu a držte nám palce!

ź Kompletní škálu jednorázových i měsíčních kontaktních čoček. V nabídce 
jsou i kontaktní čočky barevné.

ź Paletu dámských, pánských i dětských brýlových obrouček vhodných pro 
každou příležitost. Obroučky do práce, společnos� i pro sportovce;

po mnoha letech práce a vzdělávání se v oboru op�ky a optometrie, kdy jsem 
pracovala v několika op�kách v Brně i Třebíči, jsem se rozhodla zkusit štěs� 
a založit vlastní studio „Op�ka Leony Matouškové“ ve Vladislavi. Ráda bych 
využila této příležitos� a představila sebe i naši op�ku, která otevře v průběhu 
měsíce října.

Op�ka Leony Matouškové nabízí komplexní vyšetření zraku, a to včetně 
měření nitroočního tlaku jako prevence zeleného zákalu. Pomůžeme také 
s výběrem brýlí i s volbou a prvotní aplikací vhodných kontaktních čoček. 

Nejnovější technické vybavení a ochota věnovat každé klientce a klientovi tolik 
času, kolik je potřeba, nám dává možnost nalézt pro každého to nejop�málnější 
řešení. Nabídka našich služeb zúročuje léta praxe v hledání a nalézání těch 
nejlepších řešení pro každého. Konkrétně nabízíme:

Optometrie se stala mým osudem již před více než dvace� lety, kdy jsem 
pomohla najít cestu k dobrému vidění své první klientce. Tehdy jsem pochopila, 
že moje práce není jen o měření zraku a hledání těch nejvhodnějších brýlí, ale že 
je to o vracení šance na kvalitní život. O vracení šance dobře vidět své blízké, 
přečíst si knížku, zahrát hru a nebo vnímat barvy tak jako dřív. Optometrie se mi 
stala posláním, vášní i celoživotní láskou, ke které jsem se ráda vrá�la i po 
mateřské dovolené s mými dvěma dětmi.

Teď, když jsou mí synové téměř dospělí a já mám spoustu zkušenos� v oboru, 
nastala ta pravá chvíle otevřít vlastní op�ku a věnovat se svému poslání podle 
vlastních představ. Bylo mým štěs�m, že jsem dostala příležitost pronájmu 
zajímavých prostor ve zdravotním středisku, kde vzniká nové a příjemné 
prostředí pro naše klientky a klienty.

KOMUNITNÍ CENTRUM A KNIHOVNA ZAČÍNAJÍ MÍT PEVNÉ OBRYSY
Grafický návrh projektového záměru rekonstrukce prostor v suterénu 
budovy mateřské školky na komunitní centrum s knihovnou

VÝSTAVA ČZS ZO VLADISLAV LETNÍCH KVĚTŮ A VČELAŘSTVÍ
Ve dnech 3.-.4. září 2022 proběhla v zasedací místnos� OÚ výstava ČZS ZO Vladislav a to hlavně letních květů a včelařství, dále si zde bylo možné prohlédnout 
houby z okolních lesů, které nasbíral cer�fikovaný mykolog Milan Kopečný, který k nim poskytoval i odborný výklad.                                         Foto: Jakub Mokrý
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Naše záliby

Podle psychologů jsou naše koníčky druhem vlastní soukromé terapie. Díky 
nim dokážeme na nějakou dobu „vypnout“, nemyslet na pracovní nebo jiné 
problémy a děláme si radost �m, co nás baví. Taková tvůrčí činnost může být 
přínosem nejen pro nás samotné, ale i pro ostatní. Můžeme je tak inspirovat, 
pobavit, potěšit, přinu�t je k zamyšlení nebo je mo�vovat v jejich vlastní 
činnos�. Dalším přínosem je i fakt, že tu něco po sobě zanecháme, i když to 
nemusí být zrovna nějaké světově významné dílo. Zahradničení je jednou 
z nejčastějších zálib. Přináší radost i zábavu a má zklidňující účinky. Krom 
pozi�vního vlivu na psychiku však tento oblíbený koníček nabízí také benefity 
pro fyzické zdraví a kondici. Díky množství vydané energie má podobný vliv na 

tělo jako cvičení v posilovně. Tentokrát vám představíme zahradu a sbírku 
kaktusů paní Dany Vidlákové. Každý, kdo prochází po cestě kolem fotbalového 
hřiště, se jistě rád potěší pohledem na její zahradu. Od jara do podzimu tam 
stále něco kvete a skalka vytvořená zcela přirozeně ve stráni vedle domu je 
jedinečná. Nejen rostliny venkovní jsou její vášní, ale i ty pokojové. Je to již 15 
let, co se pus�la do sbírání sukulentů. Začalo to nákupem tří kaktusů, které ji 
natolik zaujaly, že dnes v její sbírce napočítáme na neuvěřitelných 250 kusů. 
A většina z nich už někdy kvetla. Pohled na kvetoucí kaktusy opravdu stojí za to. 
Přes léto jim dopřeje venkovní pobyt – nelze je přehlédnout na poličkách, které 
pokrývají celou jižní stěnu domu. Dana nezůstává pouze u péče o svoje kytky, 
ale tvoří také originály jako jsou bonsaje. Vlastní několik bonsají, které si před 18 
lety začala tvarovat z malých stromků. Zalíbily se jí na jedné výstavě, a tak je 
zkusila sama vytvářet. Povídání o kytkách s Danou bylo moc příjemné, neboť její 
znalos� o potřebách rostlin jsou rozsáhlé. Přejeme jí hodně rados� z jejího 
koníčku a doufáme, že inspirujeme další.  Iva Ryglová

Volný čas lze charakterizovat jako dobu, kdy se jedinec věnuje sportovní-
mu, kulturnímu či jinému vyži�. Jedná se o určitou formu odpočinku od 

každodenních povinnos�. Využít svůj volný čas smysluplným způsobem je 
z mého pohledu tou nejlepší volbou. Každý z nás je jinak založený a podle toho 
také záliby, sloužící k našemu potěšení, mohou být velmi rozdílné.

Kovářství Pavel Jura

Vybavit kovářskou dílnu samozřejmě není jednoduchá věc. 
Základem vybavení je kovářská výheň, kovadlina, kladiva, kleště; velkým 
pomocníkem, který ulehčí kování žhavého železa, je kovářský buchar. Já 
měl to štěs�, že jsem dostal kovadlinu, na které pracoval celý svůj život 
pan Stanislav Rouš z Čikova, což je děda mé ženy. Některé kleště a různé 
kovové u�nky, sekáče, průbojníky na násadě si kovář vyrábí sám a 
vlastně je doplňuje podle potřeby, co se zrovna kove.

Kovářem jsem chtěl být již od dětství, protože mě fascinovala práce se 
žhavým železem. Takže to byla jasná volba.

Zdařilou ukázkou mé práce by mohl být dělící mříž v kostele ve 
Střížově, tou  nejzajímavější zakázkou asi zhotovení repliky kříže na věž 
kostela sv. Mar�na v Třebíči. Pro zajímavost: tento kříž se otáčí vždy ve 
směru větru proto, aby velikost a váha kříže co nejméně namáhala 
konstrukci střešního krovu věže.

Kováři vždy vyráběli to, co je k užitku, rados� a usnadnění života na 
této zemi. Velmi rád se podělím s každým, kdo má o kovařinu zájem, 
o své zkušenos�, které jsem za dlouhá léta nasbíral, eventuálně se po 

telefonické domluvě může přijít do kovárny podívat.

Vyučil jsem se řemeslu v roce 1974 v ZOU Tavíkovice v oboru kovář-
podkovář pro JZD Pozďa�n. Po vyučení jsem začal kovat v JZD Pyšel, 
posléze v JZD Svornost Vladislav. Té pravé kovařiny ale v zemědělství 
mnoho nebylo a v podstatě vymizela úplně, ale listopadem 1989 svitla 
naděje na obnovení všech řemesel včetně kovařiny. Svoji dílnu jsem 
postavil a otevřel v r. 1992 a od té doby provozuji živnost kovářskou ve 
Vladislavi.

Provozovat živnost kovářskou neznamená jen zvládnu� řemesla, ale i umět si 

sehnat zakázky a v termínu dílo předat. Způsobů, jak realizovat konkrétní zakázky, 
může být několik, například použi�m různých polotovarů. Takové 
zpracování zakázky jsem vždy odmítal. Vždy jsem dbal naopak na to, 
aby z díla vynikla klasická kovařina.

Mnoho zákazníků nemá konkrétní představu, jak má kovaná 
branka, plot, dvířka ke krbu nebo udírně, či krbové nářadí vypadat, to 
vše jsem schopný navrhnout sám.

Pavel Jura, majitel kovářství a M. Havelková

Rodinná firma Jaroslav Borůvka 
Do druhého čísla Šikovných vladislavských ručiček jsem vyzpovídala pana 

Jaroslava Borůvku, majitele zakázkové zámečnické výroby, který podniká 
v prostorách bývalého družstva již od r. 1992.

Zakázková zámečnická výroba Jaroslav Borůvka je rodinná firma, která začínala 
prak�cky z ničeho. Prvotní nápad byl jednoduchý – Jaroslav 
Borůvka působil jako údržbář zemědělských strojů v družstvu 
ve Vladislavi. V tomto odvětví spatřoval určitý potenciál, a 
tak se rozhodl „dělat sám na sebe“. Ze začátku svou práci 
dělil půl na půl, část pracovní doby opravoval družstevní 
stroje, druhou část dne se věnoval svým zakázkám. Jako 
každý nadšenec věnoval své firmě veškerou energii a čas, a 
to brzy začalo nést své ovoce. Po rozpadu družstva proto nebyl problém uživit se 
pouze vlastními zakázkami. Ze začátku to byly opravy zemědělských strojů pro jiná 
zemědělská družstva, a doplňkově zakázky na míru. S útlumem zemědělství ubylo 
i oprav, takže další cestou byla sériová produkce řezačů spár až po komplexní 
zámečnickou výrobu. Aktuálně firma působí na českém trhu v oboru zámečnictví 

a kovovýroba již krásných 30 let. Za dobu svého působení prošla dlouhou cestu, má 
zkušenos� s kovovýrobou všeho druhu, např. výrobou průmyslových konstrukcí, 
schodišť, billboardů, plotů, reklamních poutačů, kovového nábytku, městského 
mobiliáře, zábradlí na panelových domech nebo vyráběním skateboardových ramp 

do zábavních parků. Jeden z největších úspěchů je 
bezesporu dlouhodobá spolupráce s německou firmou již od 
roku 2000, která je významným prodejcem krbových kamen 
na evropském trhu a patří mezi největší prodejce krbových 
kamen v Německu.

„I když naše činnost se nyní hlavně točí kolem krbových 
kamen, nebráníme se ani jiným zakázkám. Naše práce je 

krea�vní a to je to, co nás na ní baví – vyrobit produkt od návrhu přes zhotovení 
a povrchovou úpravu až po případnou montáž přesně podle přání zákazníka – 
prak�cky každý kus je originál. Nakonec spokojenost z dobře odvedené práce na 
straně zákazníka, ať už velké firmy nebo jedince, ale i nás samotných – to je to, co nás 
žene vpřed.“   Jaroslav Borůvka, majitel zámečnictví a Eva Lisá

Foto: Jakub MokrýFoto: Jakub Mokrý
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Informace od zahrádkářů - moštování

Dominik Komenda

V loňském roce základní organizace pořídila nové 
zařízení pro zpracování ovoce – moštovací stroj s 
dr�čem. Náklady na pořízení byly z větší čás� 
hrazeny z vlastních zdrojů ZO, část pokryl příspěvek v 
rámci grantu od městyse Vladislav a dále příspěvek od Územního sdružení ČZS 
Třebíč, za což patří oběma přispěvatelům velké poděkování. V letošní sezóně 
hodláme nové moštovací zařízení poprvé uvést do běžného provozu, kdy 
předpoklad je, že bude primárně sloužit pro moštování hroznového vína 

a případně menšího množství jablek. Výhodou je, že na obsluhu zařízení postačí 
jeden pracovník, �m pádem doufáme, že nám nový stroj umožní urychlit 
a zefek�vnit práci.

Základní organizace ČZS Vladislav oznamuje našim občanům, že první 
moštování a krouhání zelí v sezóně 2022 se uskuteční v sobotu 17. 9. 

Následně bude moštárna v provozu každou sobotu (tj. 24. 9., 1. 10., 8. 10., 15. 
10., 22. 10., 29. 10.) a to vždy od 13:00 do 16:00. 
Předpokládané ukončení moštování je stanoveno 
na 29. 10. 2022, v případě velkého zájmu může být 
však prodlouženo. Na webových stránkách naší ZO 
(www.zahradkari.cz/zo/vladislav) je již zpřístupněn 
objednávkový kalendář, kde se zájemci o moštování 
či krouhání mohou objednat na konkrétní datum a 
čas. Takto objednaní zájemci budou upřednostňová-
ni. Je však samozřejmě možné přijít i bez předchozí-
ho objednání a vyčkat v řadě.

Jakékoli další informace je možné získat na vyžádání na emailové adrese 
zahradkarivladislav@email.cz. Všichni zájemci o moštování jsou srdečně vítáni.

Současně upozorňujeme všechny zájemce 
o moštování hroznového vína, že je nutné si donést 
s sebou punčochy (ideálně silonové), ve kterých 
budou hrozny následně lisovány. Z technologických 
důvodů je jejich použi� nutné u obou lisovacích 
zařízení. Nadále také pla�, že veškeré ovoce pro 
zpracování musí být řádně očištěno a umyto, 
moštárna nedisponuje prostorem ani prostředky pro 
my� jablek. Samozřejmos� zůstává, že je nutné si 
s sebou přinést dostatečné množství vhodných 
nádob na vzniklý mošt, často se nám to�ž stává, že 
kapacita přinesených nádob nestačí na množství 
vymoštované šťávy. Vhodnější jsou nádoby o větším 
objemu než použi� malých PET lahví, jejichž plnění 

na místě je vzhledem k pěnivos� moštu nevhodné.

Komunální volby do zastupitelstva obce se konají 23. a 24. září 

Neplatné jsou rovněž hlasovací lístky, které nejsou na předepsaném 
�skopise, hlasovací lístky, které jsou přetržené, a hlasovací lístky, které nejsou 
vloženy do úřední obálky.

Volič musí dbát na to, aby do úřední obálky vložil pouze jeden hlasovací 
lístek, jinak je hlas voliče neplatný. Při souběhu voleb musí být hlasovací lístek 
vložen do úřední obálky téže barvy, jinak je hlas voliče neplatný.

Pokud volič označí křížkem volební stranu, neoznačuje již v této volební 
straně konkrétní kandidáty. K označení kandidátů u této volební strany se 

v takovém případě nepřihlíží.

Volby do zastupitelstev obcí se konají ve dvou dnech, v pátek 23. září 2022 od 
14:00 do 22:00 hodin, a v sobotu 24. září 2022 od 8:00 do 14:00 hodin.

Volič může ze závažných, zejména zdravotních, důvodů požádat obecní úřad 
a v den voleb svoji okrskovou volební komisi o to, aby mohl hlasovat mimo 
volební místnost do přenosné volební schránky. Okrsková volební komise však 
může vysílat své členy s přenosnou volební schránkou pouze v rámci svého 
volebního okrsku.

S voličem, který nemůže upravit hlasovací lístek pro tělesnou vadu, nemůže 
číst nebo psát, může být v prostoru pro úpravu hlasovacích lístků přítomen jiný 
volič, ne však člen okrskové volební komise, a hlasovací lístek za něho upravit 
a vložit do úřední obálky, popřípadě i úřední obálku vložit do volební schránky.

Volič hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným hlasovacím lístkem vloží před 
okrskovou volební komisí do volební schránky.

Úřední obálky a hlasovací lístky pro jednotlivé volby jsou od sebe barevně 
odlišeny. Hlasovací lístek a úřední obálka pro volby do zastupitelstev obcí jsou 
barvy šedé, hlasovací lístky a úřední obálka pro volby do Senátu jsou barvy 
žluté.

Text: MVČR, Lenka Mokrá

Prezident republiky vyhlásil na dny 23. a 24. září 2022 volby do zastupitel-
stev obcí a tře�ny Senátu Parlamentu České republiky (I. kolo) 

rozhodnu�m publikovaným ve Sbírce zákonů pod č. 81/2022 Sb.

Volby do Senátu Parlamentu České republiky se našeho obvodu tento rok 
netýkají. Zajímat nás budou tedy pouze volby do zastupitelstev obcí. V městysi 
Vladislav se volí 15 členů zastupitelstva. Na výběr letos budeme mít ze tří stran: 
1. Společně pro změnu, 2. Vladislav – Hostákov – Střížov, 3. Sportovci pro 
Vladislav, Hostákov, Střížov.

1. Označit křížkem ve čtverečku v záhlaví sloupce před názvem volební 
strany pouze jednu volební stranu. Tím je dán hlas kandidátům této volební 
strany v pořadí dle hlasovacího lístku v počtu, kolik členů zastupitelstva obce 
má být voleno.

2. Označit v rámečcích před jmény kandidátů křížkem toho kandidáta, pro 
kterého volič hlasuje, a to z kterékoli volební strany. Nejvýše lze označit tolik 
kandidátů, kolik členů zastupitelstva obce má být zvoleno.

Hlasovací lístek je nutné upravit jedním z uvedených způsobů:

3. Kombinovat oba způsoby a označit křížkem jednu volební stranu a dále 
v rámečku před jménem kandidáta další kandidáty z libovolných ostatních 
volebních stran. V tomto případě je dán hlas jednotlivě označeným 
kandidátům. Z označené volební strany je dán hlas podle pořadí na 
hlasovacím lístku pouze tolika kandidátům, kolik zbývá do počtu volených 
členů zastupitelstva.

STRANA
1. kandidát
2. kandidát
3. kandidát
4. kandidát
5. kandidát

HLASOVACÍ LÍSTEK
do zastupitelstva 

se volí 5 členů

1 volím pouze jednu stranu 2 volím jen konkrétní kandidáty

STRANA
1. kandidát
2. kandidát
3. kandidát
4. kandidát
5. kandidát

HLASOVACÍ LÍSTEK
do zastupitelstva 

se volí 5 členů

STRANA
1. kandidát
2. kandidát
3. kandidát
4. kandidát
5. kandidát

HLASOVACÍ LÍSTEK
do zastupitelstva 

se volí 5 členů

STRANA
1. kandidát
2. kandidát
3. kandidát
4. kandidát
5. kandidát

HLASOVACÍ LÍSTEK
do zastupitelstva 

se volí 5 členů

STRANA
1. kandidát
2. kandidát
3. kandidát
4. kandidát
5. kandidát

HLASOVACÍ LÍSTEK
do zastupitelstva 

se volí 5 členů

3 volím stranu a konkrétní kandidáty

Celkový počet zakřížkovaných kandidátů nesmí přesáhnout počet volených zastupitelů, jinak je hlas neplatný.
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NOVÁ ZELEŇ A ZREKONSTRUOVANÉ PROSTORY V HOSTÁKOVĚ. 

Komunitní centrum a knihovna začínají mít pevné obrysy

Další variantou, jak měnit rozvržení místnos�, jsou pojízdné regály, které 
budou sloužit nejen jako plocha pro odkládání knih, ale budou také hrdě nést 
výrobky dě� z tvořivých dílniček.

Sloučením několika místnos� nám vznikne velkorysý sál, jehož využi� bude 
jistě pestré. Už jen bezbariérový přístup bude velkým přínosem. Knihovna rozšíří 
svou funkci z pouhého půjčování knih na další knihovnické služby. Bude moci 
nabídnout výpůjčky časopisů, deskových her, přístupný veřejný internet, 
možnost �sku, kopírování, skenování, studovnu a čtenářský koutek. Příjemné 
prostředí jistě využije i škola a školka pro navázání úzkých vazeb s knihovnou. Daly 
by se zde pořádat i různé čtenářské akce pro dě�, dospělé a seniory jako 
předčítání, pasování na čtenáře, noc s Andersenem, tema�cké čtení.

Pro dě� se nám zde otevírá prostor pro tvoření a dílničky, klub deskových her, 
pořádání divadelních představení a promítání. Naším velkým snem je i rozvoj 
polytechnických ak�vit s robo�ckým kroužkem a 3D �skárnou.  Zázemí by zde 
našly i kroužky pro dě� jako je rybářský, náboženství a výuka hry na hudební 
nástroje.  Dalším okruhem využi� by mohlo být konání workshopů a dílen pro 
dospělé, přednášky, semináře a vzdělávací akce. Interiéry by se daly využít i jako 

výstavní.
Jestliže máte nějaký další podnět pro využi� těchto nových prostor, neváhejte 

nás kontaktovat.  Pokud to jen trochu půjde, rádi se pokusíme Váš nápad do 
projektu zapracovat. O dalším posunu v tomto projektu Vás samozřejmě znovu 
budeme zavčas informovat.

Hlavním vchodem vstoupíte do prosvětleného zádveří, které odděluje celou 
knihovnu s komunitním centrem od hluku a možných nečistot z ulice. Pohodlně 
se sem vejdou tři kočárky a nechybí ani prostor na ukládání kabátů, bot či 
čehokoli jiného.

Následuje prostorná část, která bude sloužit pro různé ak�vity, tvoření, 
semináře a přednášky. Chybět nebude dataprojektor s plátnem, kvalitní 
ozvučení; významným aspektem bude také akus�ka, osvětlení i zas�nění této 
plochy.

Bylo pro nás důležité oddělit část samotné knihovny od prostoru pro potřeby 
komunitního centra. Zároveň jsme chtěli zachovat variabilitu celého prostoru, 
a tak je možné tyto čás� jednoduše a efek�vně přepažit zástěnou.

Využi� prostor jako komunitního centra nám nabízí ještě mnohem více 
možnos� a ak�vit pro různé zájmové skupiny i jednotlivce.  Podmínkou všeho je 
dostatečné sociální zázemí, kuchyňka určitě také najde své uplatnění.

Na začátku roku jsme Vám přinesli informace o záměru rekonstrukce 
prostor v suterénu budovy mateřské školky na komunitní centrum 

s knihovnou. S velkým potěšením Vám dnes můžeme představit grafický návrh 
projektu, který zpracovala firma Raan atelier, s. r. o. Jedná se za�m o půdorysný 
dispoziční návrh, který projde ještě debatami o funkci jednotlivých prostor 
a v konečné fázi o barevném a materiálním provedení.

Chybět samozřejmě nebude dětský koutek, bezbariérové WC a kuchyňka 
nejen pro potřeby personálu, ale také ji využijeme třeba při vánočním nebo 
velikonočním pečení.   

Dana Augus�nová a Lenka Mokrá

Rozpis muži TJ VLADISLAV podzim 2022
Datum Čas Zápas Datum Čas Zápas

NE 24.7.2022 17:00 hod Lipník - TJV SO 17.9.2022 15:30 hod TJV – Třebelovice 

NE 31.7.2022 17:00 hod Hartvíkovice- TJV NE 25.9.2022 15:30 hod TJV - Blatnice

NE 7.8.2022 16:30 hod TJV – Náměšť n. O.-Vícenice „B“ NE 2.10.2022 15:00 hod Chl ís tov - TJV

NE 14.8.2022 16:30 hod Mys l ibořice - TJV NE 9.10.2022 15:00 hod TJV - Výčapy

NE 21.8.2022 16:30 hod TJV - Jaroměřice n. R. SO 15.10.2022 15:00 hod Lipník – TJV 

ST 28.9.2022 15:30 hod Hrotovice - TJV NE 23.10.2022 14:30 hod TJV – Horní Újezd

NE 4.9.2022 16:00 hod TJV – Rokytnice n. R. NE 30.10.2022 14:30 hod Nové Syrovice – TJV

SO 10.9.2022 16:00 hod Hartvíkovice – TJV  SO 5.11.2022 14:00 hod Náměšť n. O.-Vícenice „B“ - TJV
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